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Cuprins: 

 Consiliul Suprem de Aparare a Tarii se intruneste pentru discutarea situatiei din 

Afganistan. O cota de refugiati pentru Romania, luata in calcul 

 Ce a decis Florin Citu sa discute in sedinta de Guvern, chiar in ziua in care este 

CSAT 

 Ludovic Orban, dupa sedinta coalitiei: Ne-am inteles asupra rectificarii bugetare 

 Citu, anunt despre pretul energiei: 'Va fi o compensare in factura' 

 Citu se intoarce la 180 de grade in privinta Bancii de Dezvoltare: 'Acea banca era 

un proiect tampit. Noua banca este un proiect foarte bun' 

 Dan Vilceanu nu e de acord cu proiectul USR PLUS privind zero taxe pe salariul 

minim. “Deschidem cutia Pandorei” 

 Banca Nationala anunta datoriile Romaniei: Guvernul a imprumutat si mai mult 

decat in 2020 

 Inregistrarea in Spatiul Privat Virtual al Fiscului, obligatorie de la 1 martie 2022 

pentru oricine desfasoara o activitate economica 

 Angajatii de la metrou raman cu salariile majorate. Curtea de Apel Bucuresti a 

decis, definitiv, respingerea solicitarii Metrorex de suspendare a majorarii salariale 

de 18% 

 Inceperea scolii: Nu se mai permite purtarea mastilor textile / Cele doua scenarii 

pentru situatia in care rata de infectare trece de 6 la mie 

 Cum se va desfasura vaccinarea anti-Covid in scoli. Precizarile lui Valeriu 

Gheorghita 
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 Raed Arafat anunta reactivarea unitatilor medicale modulare Covid, inclusiv a 

celor militare: “Cazurile Covid vor suprasolicita spitalele in perioada urmatoare. 

Am solicitat unitatilor de primiri urgente sa poata deservi atat pacientii cu Covid, 

cat si celelalte cazuri.” 

 Cum vor fi recompensati romanii care se vaccineaza: 100 de lei sub forma de 

bonuri de masa si premii in bani acordate la Loteria vaccinarii 

 Peste 2.500 de invalizi, veterani si vaduve de razboi vor primi indemnizatie de 

gratitudine. La cat se ridica valoarea noului beneficiu 

 Guvernul va adopta un proiect de reducere a impactului anumitor produse din 

plastic asupra mediului 

 Oros: Productia de cereale a depasit pana la aceasta data 15 milioane de tone; 

ministerul si ministrul nu au niciun merit 

 Milioane de euro din fonduri europene, utilizati pentru modernizarea sistemului 

de apa potabila si canalizare din Valea Jiului 

 Guvernul pregateste ajutoare de stat la CFR Calatori si Tarom pentru a compensa 

pierderile din pandemie: Cum au fost afectati angajatii celor doua companii 

 Ministrul Culturii, somat sa retraga proiectul de ordonanta pentru modificarea 

legii protejarii patrimoniului. Edmond Niculusca: Ar fi una dintre cele mai grave 

lovituri date patrimoniului construit / Mana libera pentru rechinii imobiliari 

 Testul de verificare a regulilor de circulatie, la orice serviciu al Politiei rutiere din 

tara. Proiectul discutat in Senat 

 CSM accepta suplimentarea numarului de posturi in cadrul DIICOT. Cate dintre 

acestea vor fi ocupate de procurori 

 EXCLUSIV SONDAJ Doi din 10 romani ar pleca la munca sau si-ar trimite copiii la 

studii intr-o alta tara UE/ Destinatia favorita este Marea Britanie/ Salariile mici din 

Romania, in topul nemultumirilor 

 Ludovic Orban ii cere lui Klaus Iohannis, Bogdan Aurescu si Florin Citu sa ofere 

un raspuns transant Ungariei 
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 Conducerea MApN s-a intalnit cu seful armatei pakistaneze, implicat in misiunea 

de repatriere a cetatenilor romani din Afganistan 

 Afganistan. Talibanii anunta ca au inchis caile de acces ale afganilor catre 

aeroportul din Kabul si le cer celor aflati acolo sa se intoarca la casele lor. Exclud 

extinderea termenului de evacuare dincolo de 31 august. UPDATE: Pentagonul 

transmite ca “nu exista nicio modificare” la termenul de finalizare a evacuarii. 

 Airbnb gazduieste gratuit 20.000 de refugiati afgani 
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 Consiliul Suprem de Apărare a Tării se întrunește pentru discutarea 

situației din Afganistan. O cotă de refugiați pentru Romania, luată în 

calcul 

Preşedintele Klaus Iohannis a convocat o şedinţă a Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, 

miercuri de la ora 16.00 la Palatul Cotroceni, informează Administraţia Prezidenţială. Pe 

ordinea de zi se află şi situaţia de securitate din Afganistan şi implicaţiile acesteia pentru 

Romania. Premierul Florin Cîţu, care va fi prezent la şedinţă, a afirmat că discuţiile cu 

privire la o posibilă cotă de refugiaţi afgani în România vor avea loc în CSAT, la nivelul 

Comisiei Europene şi al UE. 

 

„Pe ordinea de zi a şedinţei este inclusă tematica referitoare la situaţia de securitate din 

Afganistan şi implicaţiile acesteia pentru România”, a transmis Administraţia 

Prezidenţială. 

 

Ultimul cetăţean român care solicitase repatrierea din Afganistan a fost evacuat în 

siguranţă din Kabul, duminică, el ajungând la Islamabad, a anunţat duminică Ministerul 

Afacerilor Externe (MAE). Acesta are dublă cetăţenie, română şi moldoveană, şi a fost 

evacuat cu ajutorul partenerilor internaţionali. 

 

„Celula de criză interinstituţională, convocată la data de 13 august 2021 de către 

ministrul afacerilor externe Bogdan Aurescu, care a continuat să activeze în regim 

permanent pentru asigurarea evacuării cetăţenilor români care şi-au manifestat opţiunea 

de a fi repatriaţi din Afganistan, informează că în cursul zilei de astăzi, 22 august 2021, 

ultimul cetăţean român care a solicitat sprijin pentru repatriere autorităţilor române a 

reuşit evacuarea din Kabul şi a ajuns în siguranţă pe Aeroportul Internaţional din 

Islamabad, unde a fost preluat de personalul Ambasadei României din Pakistan”, a 

transmis MAE. 

 

Potrivit sursei citate, acest cetăţean român, care lucra pentru un program ONU şi avea 

dublă cetăţenie, a României şi a Republicii Moldova, a fost evacuat şi ajutat să ajungă în 

siguranţă în Aeroportul internaţional din Kabul cu sprijinul partenerilor internaţionali, în 

pofida condiţiilor extrem de dificile din teren. Ulterior, acesta a fost preluat pe un zbor 

până la Islamabad, asigurat de parteneri internaţionali. 

https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/securitate/
https://ziare.com/stiri/csat/
https://ziare.com/stiri/mae/
https://ziare.com/bogdan-aurescu/
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„Cetăţeanul român evacuat astăzi era ultimul dintre cetăţenii români aflaţi în Afganistan 

care îşi exprimase dorinţa de a fi evacuat. Astfel, la acest moment, toţi cetăţeni români 

care au solicitat sprijin pentru evacuare autorităţilor române se află în siguranţă în afara 

teritoriului afgan. Celula de criză interinstituţională, prin intermediul Ambasadei 

României de la Islamabad, se află în contact permanent cu restul cetăţenilor români 

aflaţi în Afganistan, care nu au solicitat până la acest moment sprijin pentru evacuare”, a 

mai precizat sursa citată. 

 

Totodată, Celula de criză interinstituţională continuă demersurile pentru a oferi sprijin 

pentru evacuare cetăţenilor afgani, foşti colaboratori ai trupelor române pe perioada 

desfăşurării misiunii acestora în Afganistan, studenţi bursieri ai statului român cu studii 

în derulare sau care au fost acceptaţi la studii în România, precum şi jurnalişti afgani, 

care şi-au manifestat dorinţa de a fi evacuaţi în România şi nu au putut fi încă evacuaţi 

din cauza situaţiei de securitate foarte dificile care nu a permis acestora să ajungă în 

aeroportul din Kabul. 

 

Sâmbătă, 15 cetăţeni români din cei 16 evacuaţi din Kabul cu aeronava C-130 Hercules a 

Forţelor Aeriene Române au ajuns în ţară. Ei se alătură altor peste 30 de români evacuaţi 

în zilele precedente cu aeronave ale unor state partenere României. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ce a decis Florin Cîțu să discute în sedința de Guvern, chiar în ziua în 

care este CSAT 

Florin Cîțu face ședință de guvern chiar în ziua în care Klaus Iohannis a convocat 

CSAT. STIRIPESURSE.RO vă prezintă agenda ședinței Guvernului României din 25 august 

2021 

Agenda ședinței de Guvern poate fi completată cu proiecte de acte normative incluse pe 

lista suplimentară. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/
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I. PROIECTE DE ORDONANȚE 

1. PROIECT DE ORDONANȚĂ pentru modificarea și completarea Ordonanței Guvernului 

nr.43/2000 privind protecția patrimoniului arheologic și declararea unor situri 

arheologice ca zone de interes național 

2. PROIECT DE ORDONANȚĂ privind reducerea impactului anumitor produse din plastic 

asupra mediului 

II. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 

1. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 

1188/2014 privind organizarea și funcționarea Agenției Naționale pentru Zootehnie „ 

Prof. dr. G. K. Constantinescu” 

2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea scoaterii definitive din fondul forestier 

naţional, cu compensare, a terenului în suprafaţă de 5,5111 ha, în vederea realizării 

obiectivului „Dezvoltarea infrastructurii turistice în Orașul Zlatna, Județul Alba – 

Amenajare domeniu schiabil” 

3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea Normelor de aplicare în cadrul Ministerului 

Apărării Naţionale a prevederilor Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 38/2010 

privind transmiterea unor bunuri mobile, proprietate privată a statului, din administrarea 

şi evidenţa proprie a Ministerului Apărării Naţionale, Ministerului Afacerilor Interne, 

Ministerului Justiţiei - Administraţia Naţională a Penitenciarelor şi unităţile subordonate 

acesteia, precum și a Secretariatului General al Guvernului, prin Administrația Națională 

a Rezervelor de Stat și Probleme Speciale, în administrarea unor operatori economici din 

industria de apărare, aflaţi sub autoritatea Ministerului Economiei, Energiei și Mediului 

de Afaceri 

4. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Guvernului nr. 

416/2007 privind structura organizatorică şi efectivele Ministerului Afacerilor Interne 

5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind înscrierea unui imobil în inventarul centralizat al 

bunurilor din domeniul public al statului, darea acestuia în administrarea Ministerului 

Tineretului și Sportului prin Clubul Sportiv ”Mureșul” Târgu Mureș, precum și declararea 

lui ca bun de interes public național 
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III. MEMORANDUMURI 

1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea finalizării negocierilor şi semnarea 

Memorandumului de Înțelegere privind Sprijinul pentru Implementarea Proiectelor între 

Guvernul României şi Banca Europeană de Investiţii, în numele Guvernului României, de 

către ministrul investițiilor şi proiectelor europene şi eliberarea de către Ministerul 

Afacerilor Externe a Deplinelor Puteri în acest scop 

2. MEMORANDUM cu tema: Desemnarea operatorului economic din industria națională 

de apărare pentru Centru de Mentenanță pentru ”Aparatură optică și electrono-optică” 

de ochire și vedere pe timp de noapte ARGUS FO1 M1, camere termale, AVN, AON, 

AON-P 

3. MEMORANDUM cu tema: Acordarea unui ajutor de stat, pentru perioada 01.04.2020 – 

31.08.2020, Societății Naționale de Transport Feroviar de Călători „CFR Călători” S.A., 

pentru compensarea pierderilor suferite ca urmare a pandemiei COVID-19 și cauzate 

direct de această pandemie, în baza art. 107 alin. (2) lit. b) din Tratatul privind 

Funcționarea Uniunii Europene (SE REDISCUTĂ) 

4. MEMORANDUM cu tema: Acordarea unui ajutor de stat individual Societății 

Comerciale “Compania Națională de transporturi aeriene române – TAROM” – S.A 

pentru pagubele suferite, în perioada 01.07.2020 – 31.12.2020, ca urmare a pandemiei 

COVID – 19 și cauzate direct de această pandemie, în baza art. 107 alin.(2) lit.b) din 

tratatul privind funcționarea Uniunii Europene (SE REDISCUTĂ) 

IV. PUNCTE DE VEDRE 

1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE ale Guvernului referitoare la 21 inițiative legislative 

Notă: Proiectele de acte normative și documentele de politici publice incluse pe agendă 

pot suferi unele modificări în urma dezbaterilor din cadrul ședinței Guvernului României. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 august 2021 8 

 

 Ludovic Orban, după ședința coaliției: Ne-am înțeles asupra 

rectificării bugetare 

Coaliția de guvernare a ajuns la un consens cu privire la forma finală a rectificării 

bugetare, a anunțat președintele Partidului Național Liberal, Ludovic Orban, la finalul 

ședinței de marți. Totodată, liderul PNL a vorbit despre poziția USR PLUS privind planul 

Anghel Saligny, afirmând că liberalii au răbdare și așteaptă să își definitiveze propunerile. 

„Am avut mai multe puncte în discuție, în cadrul ședinței coaliției de astăzi. În primul 

rând, vreau să anunț că ne-am înțeles asupra propunerii de rectificare bugetară, care 

urmează să fie adoptată de Guvern prin ordonanță de urgență. Practic, au fost 

îndepărtate ultimele puncte în care mai existau discuții și solicitări, pe diferite teme, și 

practic am convenit în această seară asupra formulei de rectificare bugetară”, a declarat 

președintele PNL. 

Întrebat dacă planul național de investiții Anghel Saligny va fi aprobat înainte de 

rectificare, președintele PNL a explicat: „Cu siguranță, pentru a putea include creditele 

de angajament necesare pentru a demara programul, este necesară adoptarea 

ordonanței de urgență privind PNDL 3, sau planul național de investiții Anghel Saligny, 

înainte de rectificarea bugetară pentru că la baza rectificării bugetare trebuie să stea 

acte normative astfel încât să poată fi prevăzute creditele de angajament necesare. Întâi 

trebuie să se adopte ordonanța de urgență privind planul de investiții. Cu siguranță, 

vom încerca să adoptăm toate actele normative, inclusiv rectificarea bugetară, într-un 

termen cât mai scurt posibil”, spune Orban. 

Ludovic Orban a dezvăluit ce propuneri au avut reprezentanții USR PLUS în ceea ce 

privește planul național de dezvoltare Anghel Saligny, susținut de PNL. 

„Colegii de la USR PLUS au formulat propuneri privind standarde de cost, procedura 

transparentă, o platformă digitală pentru a urmări fiecare proiect de la semnare până la 

execuție. Mai sunt și alte, neincluderea proiectelor care au fost în PNDL 1 și PNDL 2, de 

asemenea, dacă nu se depun documentele solicitate în doi ani, cel care le-a depus 

pierde dreptul de a primi finanțare”, a explicat Ludovic Orban. 

Președintele PNL a evitat să spună dacă reprezentanții USR PLUS au condiționat 

susținerea pentru planul de investiții Anghel Saligny de desființarea Secției pentru 

Investigarea Infracțiunilor din Justiție. 
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„Discuțiile vor continua, există deschidere pentru a-l îmbunătăți, pentru a-l face mai 

transparent... Nu aș vrea să înțeleg așa discuțiile pe care le-am purtat, obiectivul este 

asumat de toate partidele coaliției... desființarea secției rămâne un obiectiv pentru PNL... 

Ei trebuie să-și definitiveze toate propunerile, pe cele mai multe le-am agreat, avem 

răbdare”, a precizat Ludovic Orban. 

De asemenea, reprezentanții PNL, USR PLUS și UDMR au căzut de acord asupra formei 

ordonanței de urgență privind lucrările publice afectate de majorările de preț din 

domeniul materialelor de construcție. 

Orban a dezvăluit că părțile au stabilit ca pentru toate lucrările din bugetul de stat și 

bugetele locale să fie o formulă de indexare care să țină cont de evoluția prețurilor la 

materialele de construcție. De asemenea, va fi o ajustare pentru proiectele prin fonduri 

europene indiferent dacă există creșteri sau scăderi de prețuri, a adăugat Orban. 

Ministerul Finanţelor Publice a publicat, în 13 august, proiectul de ordonanţă privind 

rectificarea bugetară. Documentul prevede suplimentări de sume la Ministerele 

Sănătăţii, Finanţelor, Dezvoltării. Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale înregistrează o 

rectificare negativă de 2.781,2 milioane lei, per sold. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cîțu, anunț despre prețul energiei: 'Va fi o compensare în factură' 

Premierul Florin Cîţu a anunţat că Guvernul va aproba rapid legea consumatorului 

vulnerabil, urmând să existe o compensare a preţului energiei în această iarnă, arată 

Agerpres. 

"Am pregătit deja şi am şi anunţat public, vom aproba mai rapid legea consumatorului 

vulnerabil şi în acelaşi timp am propus, va fi o compensare în această iarnă a preţului 

facturat. Va fi o compensare în factură. Pe lângă consumatorul vulnerabil, vom merge 

mai departe şi vom compensa o parte din factură", a declarat Cîţu marţi la Parlament. 

Întrebat dacă vor exista consecinţe pentru furnizorii de energie care nu respectă piaţa 

concurenţială, premierul a răspuns:  

https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/cine-primeste-cei-mai-multi-bani-la-rectificarea-bugetara-ministerul-de-finante-a-publicat-proiectul-de-ordonanta-1632907
https://www.digi24.ro/stiri/economie/finante-economie/cine-primeste-cei-mai-multi-bani-la-rectificarea-bugetara-ministerul-de-finante-a-publicat-proiectul-de-ordonanta-1632907
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
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"Dacă există aşa ceva, bineînţeles. Asta a fost discuţia cu cei de la Consiliul Concurenţei. 

Informaţiile primite până acum arată că nu există astfel de situaţii". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Cîțu se întoarce la 180 de grade în privința Băncii de Dezvoltare: 

'Acea bancă era un proiect tâmpit. Noua bancă este un proiect foarte 

bun' 

Premierul Florin Cîţu a afirmat că noua bancă de dezvolare care va fi înfiinţată "va fi un 

vehicul pentru fonduri europene". 

Întrebat despre despre declaraţia făcută în urmă cu cinci ani în care critica posibilitatea 

înfiinţării unei noi bănci româneşti de dezvoltare, Cîţu a spus: "Acea bancă era un proiect 

tâmpit. Aceasta, pe care o veţi vedea, este un proiect foarte bun. Uitaţi-vă în ordonanţă, 

că sunt date foarte diferite. Acum este înfiinţată pentru a fi un vehicul pentru fonduri 

europene. Este o bancă de dezvoltare. Va fi clar că vom reforma celelalte instituţii 

financiar-bancare de stat", a afirmat, Cîţu, marţi, la Parlament, arată Agerpres. 

În ceea ce priveşte numirea conducerii noii bănci, premierul a precizat că aceasta este o 

decizie care va fi luată împreună cu Comisia Europeană. 

Banca de Dezvoltare a apărut în discuție și pe vremea când era ministru al Fondurilor 

Europene Eugen Teodorovici. 

"Sunt discutii avansate pentru crearea acelei banci de dezvoltare, banca pe care eu cred 

si sper sa o putem vedea infiintata in primul semestru al acestui an (n.r.: 2015). Infiintata 

in sensul de a functiona. 

Se merge pe discutia cu cele doua banci de stat, Eximbank sau CEC Bank, mai mult pe 

partea de Eximbank. Impreuna cu domnul ministru Valcov (ministrul Finantelor Publice - 

Darius Valcov n.r.) lucram la aceasta idee si sper ca undeva in primul semestru al acestui 

an sa putem sa vorbim de o astfel de institutie financiar-bancara in Romania", a spus 

Teodorovici, pentru Agerpres. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/eugen-teodorovici_1426.html


CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 august 2021 11 

 

"Va fi foarte utila pentru ca, pe deoparte, statul poate sa lucreze in mod direct cu 

aceasta institutie, pe de alta parte beneficiarii vor avea cu adevarat un vehicul util in tot 

ceea ce inseamna plati, imprumuturi, absolut tot ce tine de partea de finantare a unui 

beneficiar, fie public fie privat", a precizat ministrul Fondurilor Europene. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Dan Vîlceanu nu e de acord cu proiectul USR PLUS privind zero taxe 

pe salariul minim. “Deschidem cutia Pandorei” 

Ministrul Finanţelor, Dan Vîlceanu, consideră că neimpozitarea salariului minim, chiar şi 

pentru anumite categorii de contribuabili, este o măsură greu de aplicat în acest 

moment, în care trebuie urmărit deficitul bugetar. „Odată ce ai creat o categorie care nu 

plăteşte taxe, toate celelalte vor dori să fie în aceeaşi situaţie”, a spus Vîlceanu. 

"E o măsură pe care mi-e greu să cred că o putem aplica în acest moment. Vorbeam de 

consolidare fiscală, de acoperirea cheltuielilor, dacă venim cu această măsură o să avem 

o mare problemă bugetară. (...) Mi-e greu să cred că odată ce deschidem cutia Pandorei, 

vom mai putea opri generalizarea unui asemenea proiect. 

Odată ce ai creat o categorie care nu plăteşte taxe, toate celelalte vor dori să fie în 

aceeaşi situaţie. Să vedem ce se va întâmpla, suntem cu ochii pe deficit, pe execuţia 

bugetară. În funcţia de ministru de finanţe sunt cel criticat în permanenţă, pentru că nu 

trebuie să fiu mână largă", a explicat, marţi, Dan Vîlceanu, într-o conferinţă de presă. 

El a răspuns astfel unei întrebări referitoare la o propunere a ministrului Economiei, 

Claudiu Năsui, privind neimpozitarea salariului minim. La sfârşitul lunii iulie, Năsui a 

arătat că neimpozitarea salariului minim ar putea fi o soluţie pentru păstrarea forţei de 

muncă în ţară, iar această măsură ar putea începe la 1 ianuarie 2022 într-un sector 

privat, care ar putea fi HoReCa, conform Agerpres. 

Prună (USR PLUS): Introducerea măsurii Zero Taxe pe salariul minim a fost asumată de 

întreaga Coaliție 
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Ca răspuns la declarația ministrului Finanțelor, deputatul USR PLUS Cristina Prună, 

președinte al Comisiei pentru industrii și servicii din Cameră, a scris pe Facebook că 

România este pe “rușinosul loc 1 în Europa la impozitarea muncii pe salariul minim, ca și 

la sărăcia în muncă”. 

Îmi doresc ca noul ministru al Finanțelor Publice să ajungă să fie cât mai rapid la curent 

cu realitatea economică a României, ca și cu programul de guvernare al Cabinetului din 

care face parte. Nivelul scăzut al salariului minim net din România reprezintă o problemă 

pe care ar trebui nu doar să o cunoască, ci care să îl și preocupe. 

România este pe rușinosul loc 1 în Europa la impozitarea muncii pe salariul minim, ca și 

la sărăcia în muncă. Adică oameni care muncesc 8h/zi în fiecare lună și la final nu își pot 

plăti facturile. Introducerea Zero Taxe pe salariul minim va răspunde nu unui «moft» al 

USR PLUS, ci unei realități dureroase, care nu mai trebuie să fie perpetuată. 

În condițiile în care deficitul de forță de muncă este din ce în ce mai puternic în toată 

Uniunea Europeană, iar la nivel național multe state caută soluții prin care să atragă 

lucrători, România nu își mai permite să fie o țară care să exporte resursă umană. Din 

acest motiv, introducerea de anul viitor a măsurii Zero Taxe pe salariul minim într-un 

domeniu, care urmează să fie stabilit, a fost asumată nu doar de USR PLUS, dar și de 

întreaga Coaliție de guvernare.  

Da, cu ce are dreptate domnul ministru, este că ne dorim într-adevăr ca măsura să fie 

extinsă ulterior la nivelul întregii economii. Taxarea aberantă a salariului minim trebuie 

să dispară”, arată mesajul Cristinei Prună, vicepreședintelui Camerei Deputaților. 

Ministrul Finanţelor s-a referit şi la o posibilă raportare a salariului minim la coşul minim 

de consum şi a explicat că acesta este o discuţie complicată în condiţiile în care preţurile 

se modifică constant prin urmare şi valoarea coşului minim se modifică, ceea ce ar 

însemna impredictibilitate. 

În ceea ce priveşte o eventuală majorare a pensiilor, şeful de la Finanţe a precizat că 

autorităţile vor analiza dacă se pot angaja la un astfel de demers. 

"Vom analiza dacă putem să ne angajăm la o creştere de pensii. Legea cu majorarea 

pensiilor cu 40% nu se putea aplica. Nu am votat Legea pensiilor. Am făcut acea 

contestaţie la Curtea Constituţională şi am câştigat-o", a mai spus Dan Vîlceanu. 

(Sursa: Digi 24) 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/noua-gafa-a-ministrului-finantelor-dan-vilceanu-nu-a-stiut-cat-este-salariul-minim-net-1643911
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/noua-gafa-a-ministrului-finantelor-dan-vilceanu-nu-a-stiut-cat-este-salariul-minim-net-1643911
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 Banca Națională anunță datoriile României: Guvernul a împrumutat 

și mai mult decât în 2020 

Creditul guvernamental a crescut în luna iulie 2021 cu 0,1 la sută faţă de luna iunie 2021, 

până la 159,658 miliarde lei. În raport cu iulie 2020, acesta a crescut cu 19,6 la sută (13,9 

la sută în termeni reali), anunță comunicatul privind indicatorii monetari emis de BNR. 

Soldul creditului neguvernamental acordat de instituțiile de credit a crescut în luna iulie 

2021 cu 2,1 la sută faţă de iunie 2021 (1,1 la sută în termeni reali), până la nivelul de 

306,590 miliarde lei. Creditul în lei, cu o pondere de 71,1 la sută în volumul total al 

creditului neguvernamental, s-a majorat cu 2,0 la sută, iar creditul în valută exprimat în 

lei, cu o pondere de 28,9 la sută în totalul creditului neguvernamental, a crescut cu 2,3 la 

sută (2,5 la sută când indicatorul este exprimat în euro), informează Mediafax. 

Comparativ cu aceeași perioadă a anului 2020, creditul neguvernamental a înregistrat o 

creștere de 12,6 la sută (7,3 la sută în termeni reali), pe seama creșterii cu 17,4 la sută a 

componentei în lei (11,9 la sută în termeni reali) şi a majorării cu 2,5 la sută a 

componentei în valută exprimată în lei (creșterea a fost de 0,6 la sută dacă indicatorul 

este exprimat în euro). 

Depozitele rezidenţilor clienţi neguvernamentali au crescut în luna iulie 2021 cu 1,0 la 

sută faţă de luna anterioară, până la nivelul de 442,334 miliarde lei și cu 15,3 la sută (9,9 

la sută în termeni reali) faţă de iulie 2020. 

Depozitele în lei ale rezidenţilor, cu o pondere de 64,7 la sută în totalul depozitelor 

clienţilor neguvernamentali, au crescut cu 0,5 la sută față de luna iunie 2021, până la 

286,136 miliarde lei şi cu 16,4 la sută (10,9 la sută în termeni reali) faţă de iulie 2020. 

Depozitele în lei ale gospodăriilor populaţiei au crescut cu 0,6 la sută față de luna 

anterioară, până la 158, 737 miliarde lei, iar faţă de luna iulie 2020 au înregistrat o 

creştere de 13,1 la sută (7,8 la sută în termeni reali). 

Depozitele în lei ale altor sectoare (societăţi nefinanciare şi instituţii financiare 

nemonetare) au crescut cu 0,3 la sută (până la 127 399,2 milioane lei) față de luna 

precedentă și cu 20,8 la sută (15,1 la sută în termeni reali) faţă de luna iulie 2020. 
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Depozitele în valută ale rezidenţilor, exprimate în lei, reprezentând 35,3 la sută în 

volumul total al depozitelor clienţilor neguvernamentali, s-au majorat cu 1,9 la sută faţă 

de luna iunie 2021, ajungând până la nivelul de 156,197 miliarde lei (exprimate în euro, 

acestea s-au majorat cu 2,0 la sută, până la 31,748,7 miliarde euro). Comparativ cu luna 

iulie 2020, indicatorul a crescut cu 13,3 la sută, exprimat în lei și cu 11,3 la sută, dacă 

este exprimat în euro. 

Depozitele în valută ale gospodăriilor populaţiei, exprimate în lei, au crescut cu 1,0 la 

sută faţă de luna iunie 2021, până la 111,815 miliarde lei; exprimate în euro, acestea au 

crescut cu 1,1 la sută. Comparativ cu aceeași perioadă a anului 2020, creșterea acestui 

indicator exprimat în lei a fost de 12,2 la sută (10,2 la sută, dacă indicatorul este 

exprimat în euro). 

Depozitele în valută ale altor sectoare, exprimate în lei, au crescut cu 4,4 la sută faţă de 

luna iunie 2021, până la 44,381 miliarde lei (4,5 la sută când indicatorul este exprimat în 

euro). Comparativ cu iulie 2020, acest indicator, exprimat în lei, s-a majorat cu 16,3 la 

sută (dacă este exprimat în euro, creșterea a fost de 14,2 la sută). 

Masa monetară în sens larg (M3) a înregistrat la sfârşitul lunii iulie 2021 un sold de 

525,187 miliarde lei. Aceasta a crescut cu 1,1 la sută (0,1 la sută în termeni reali ) faţă de 

luna iunie 2021, iar în raport cu iulie 2020 s-a majorat cu 17,7 la sută (12,2 la sută în 

termeni reali). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Înregistrarea în Spaţiul Privat Virtual al Fiscului, obligatorie de la 1 

martie 2022 pentru oricine desfășoară o activitate economică 

Înregistrarea în Spațiul Privat Virtual va deveni obligatorie începând cu trimestrul doi al 

anului viitor. Codul de procedură fiscală va impune această digitalizare forțată pentru 

oricine desfășoară o activitate economică.   

Înregistrarea în Spaţiul Privat Virtual al Fiscului va deveni obligatorie de la 1 martie 2022 

pentru  orice entitate care are o activitate economică. Inclusiv persoanele fizice care au 

profesii liberale vor trebuie să fie înregistrate.   
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Ministerul de Finanţe va aduce modificări Codului de procedură fiscală și va fi o 

digitalizare forțata a relației cu contribuabilii. 

Spaţiul Privat Virtual, cunoscut sub acronimul SPV, facilitează relația de la distanță cu 

autoritatea fiscală și permite depunerea declarațiilor în format digital, cu un program 

24/7. 

Majoritatea contribuabililor s-au înregistrat voluntar pentru că simplifică mult relația cu 

autoritatea fiscală. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Angajaţii de la metrou rămân cu salariile majorate. Curtea de Apel 

Bucureşti a decis, definitiv, respingerea solicitării Metrorex de 

suspendare a majorării salariale de 18% 

Cei aproximativ 5.000 de angajaţi de la metrou rămân cu salariile majorate după ce 

Curtea de Apel Bucureşti a decis astăzi, definitiv, să respingă solicitarea Metrorex de 

suspendare a majorării salariale de 18% pe care compania a acordat-o salariaţilor la 

sfârşitul anului trecut, în plină pandemie şi cu „măsluirea” datelor economice, 

potrivit Raportului Corpului de Control al Ministrului Transporturilor. 

Astfel, Curtea de Apel Bucureşti a menţinut decizia Tribunalului care, în 24 iunie a 

respins ca inadmisibilă cererea Metrorex pentru o Ordonanţă Preşedinţială: „Solutia pe 

scurt: Respinge apelul, ca nefondat. Respinge cererea formulată de intimat referitoare la 

obligarea apelantei la plata cheltuielilor de judecată, ca neîntemeiată. Definitivă. 

Pronunţată în şedinţă publică, astăzi, 24.08.2021, prin punerea soluţiei la dispoziţia 

părţilor prin mijlocirea grefei instanţei. 

Document: Hotarâre  3951/2021  24.08.2021” – Decizia CAB. 

Practic, administraţia de la metrou a cerut în iunie Tribunalului Bucureşti să suspende 

efectele Contractului Colectiv de Muncă încheiat la sfârşitul anului trecut, prin care 

aproximativ 5.000 de angajaţi au primit lefuri mai mari cu 18%, se arată în citaţia primită 

de sindicalişti. 

http://www.mt.ro/web14/documente/interes-public/rapoarte/Sinteza%20Raport%20Corp%20Control-%20Metrorex.pdf
http://portal.just.ro/2/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000975663&id_inst=2
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„Cerere de Ordonanţă Preşedinţială prin care solicităm instanţei de judecată să dispună, 

de urgenţă şi cu titlu provizoriu, până la soluţionarea litigiului asupra fondului ce face 

obiectului dosarului 16650/3/2021 aflat pe rolul acestei instanţe… 

– Suspendarea efectelor Contractului Colectiv de Muncă 2020-2021 

– în subsidiar, suspendarea efectelor clauzelor CCM, prin care s-a aplicat începând cu 1 

11 2020 o majorare a grilei de salarizare de 18 % prevăzute în CCM”, arată Metrorex, în 

Cererea de Ordonanţă preşedinţială trimisă Tribunalului Bucureşti. 

Potrivit Raportului Corpului de Control, la data negocierilor pentru noul CCM, din 

componenţa comisiei de negociere, din partea administraţiei, un număr de 10 membri 

din totalul de 15 făceau parte din Sindicat cu plata la zi a cotizaţiei aferente. Ministrul 

Transporturilor, Cătălin Drulă a criticat decizia conducerii Metrorex de a mări salariile în 

plină pandemie cu încasări mai mici din vânzarea cartelelor. Cheltuielile de la metrou 

sunt de aproximativ 100 de milioane lei lunar cu 40 de milioane pierderi, diferenţa dintre 

subvenţia de 50 de milioane şi încasările din cartele de 10-11 milioane. 

Compania Metrorex nu are nici în prezent bugetul aprobat (în aceeaşi situaţie este şi 

CFR Călători) şi aşteaptă bani la rectificare 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Începerea școlii: Nu se mai permite purtarea măștilor textile / Cele 

două scenarii pentru situația în care rata de infectare trece de 6 la mie 

Utilizarea măștilor textile va fi interzisă în noul an școlar, toți elevii din învățământul 

primar, gimnazial, liceal, precum și studenții urmând să poarte numai măști de uz 

medicinal, a anunțat marți Ministrul Sănătății, Ioana Mihăilă. Ea a prezentat principalele 

modificări care vor fi în noul an școlar în condiții de pandemie și cele două scenarii 

analizate de autorități pentru situația în care rata de infectare într-o localitate trece de 6 

la mie: trecerea complet în online a tuturor elevilor sau trecerea în online doar a celor 

nevaccinați și netrecuți prin boală, cu posibilitatea ca cei vaccinați să vină în continuare 

fizic la școală. 
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Principalele declarații ale ministrului Sănătății, Ioana Mihăilă: 

 

Principalele modificări față de anul trecut sunt următoarele: 

 se va opta pentru participarea zilnică cu prezența fizica a tuturor preșcolarilor și 

elevilor în unitățile de învățământ cu respectarea tuturor normelor de protecție 

când incidenta cumulată în ultimele 14 zile a cazurilor din localitate se mentine 

sub 6 la mia de locuitori 

 când incidența trece peste 6 la mia de locuitori, lucrăm acum cu două posibile 

scenarii: 

 unul este trecerea în învățământ online integral sau sistem hibrid cu învățământ 

online pentru copiii care sunt nevaccinați și netrecuți prin boală și posibilitatea de 

a continua învățământul față în față pentru copiii care sunt vaccinați sau trecuți 

prin boală în ultimele 180 de zile. 

 referitor la măsurile de protecție, se menține obligația purtării măștii în spațiile 

închise. În spațiile deschise, masca nu este obligatorie, cu excepția ceremoniei de 

deschidere a noului an școlar, pentru că acolo anticipăm că vor avea loc 

aglomerări de persoane și că nu se va putea menține corespunzător distanțarea 

fizică. 

 activitatea sportivă se poate desfășura preferabil în spații exterioare, iar dacă 

condițiile meteo nu permit se poate desfășura în interior, până la incidența de 2 

la mie fără masca de protecție. 

 suplimentar față de ce a fost prevăzut în anul anterior, măștile utilizate de către 

elevii din învățământul primar, gimnazial, liceal, precum și la nivelul universităților 

și facultăților, trebuie să fie măști de uz medical. Deci nu se mai permite utilizarea 

măștilor textile. 

 avem în vedere această modificare și aceste mențineri ale mijloacelor de 

protecție, deoarece cifrele privind incidența și severitatea infecției cu COVID-19 la 

copii sunt îngrijorătoare atât la nivel internațional cât și la nivel națioanl. ce 

vedem în aceste zile sunt rate crescute de infectare la copiii infectați cu COVID-

19. 
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Ministrul Educației: Am agreat cu titlu de certitudine că școlile vor rămâne deshise până 

la incidența ratei de infectare de 6 la mie 

În aceeași conferință, ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a spus că s-a agreat cu 

certitudine ca școlile să rămână deschise până la incidența ratei de infectare de 6 la mia 

de locuitori: 

 deschiderea școlii va fi în 13 septembrie, cu prezență fizică pentru toți elevii, fără 

niciun fel de diferențiere de clasă sau de alți parametri. 

 ceremonia de deschidere va fi cu durată limitată de o oră și jumătate, cu mască 

de protecție obligatorie, prin excepție, fiind vorba de aglomerări la care participă 

părinți, elevi profesori 

 am agreat cu titlu de certitudine că școlile vor rămâne deschise până la incidența 

ratei de infectare de 6 la mie. 

 avem o listă cu fiecare școală, persoană desemnată, cu date de identificare și 

coordonate pe care o vom folosi împrecună cu Ministerul Sănătății, DSP, în așa fel 

încât la nivelul fiecărei școli să fie facilitată legătura cu părinții, înainte de 

începerea anului școlar, pentru întâlniri interactive între părinți și reprezentanții 

DSP, pentru ca în cadrul acestor întâlniri să poată primi răspunsuri toți acei părinți 

care au încă semne de întrebare, pentru ca după această acțiune care a început 

de săptămâna aceasta, părinții să se poată exprima în cunoștință de cauză în 

formularele care le vor fi transmise pentru acordul de vaccinare a elevilor care au 

vârsta de peste 12 ani. 

 în primul rând, vor fi chestionați dacă au trecut sau nu prin boală, dacă au fost 

sau nu vaccinați, iar în cazul în care nu au fost vaccinați, următoarea rubrică va fi 

cu Da sau Nu - acordul părinților pentru vaccinare. 

 este un demers pe care-l facem în toate școlile din România și sperăm să avem 

un rezultat care să arate responsabilitate din partea părinților care doresc 

siguranță în școli. Acest demers va fi inițiat odată cu prima zi de școală, în data de 

13 septembrie. Până atunci, vom avea acțiuni de pegătire la nivelul fiecărei școli. 
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În situația în care rata de infectare trece de 6 la mie, sunt 2 ipoteze: 

 una care nu diferențiază între vaccinați și nevaccinați, merg toți în online. Aș vrea 

să vă spun că vin de la o întâlnire cu reprezentanții Colegiului Național al Elevilor 

din România, care au solicitat această măsură, motivând în felul următor: 

"scenariul hibrid este un scenariu care a generat pierderi foarte mari, ori prezența 

fizică a celor vaccinați diferit de prezența online a celor nevaccinați ar conduce la 

un scenariu hibrid care ar face dificile recuperările după această perioadă". 

 chiar dacă îmi place să sper și să cred că nu vor fi multe și mari acele localități 

care vor depăși incidența de 6 la mie, luăm în calcul și această ipoteză: peste 6 la 

mie și până la instituirea carantinei să se lucreze în 2 variante. 

 prin consultări cu dna ministru Mihailă și cu reprezentanții CNSU și INSP vom 

vedea care este ipoteza pe care o să o propunem și care să fie anunțată după 

aprobarea la nivel CNSU, priuntr-un ordin de ministru, pentru care ne-am asumat 

public împreună termenul 1-3 septembrie 

 deci, practic ,am putea merge pe 2 scenarii: până la 6 la mie (prezență integrală 

cu respectarea tuturor regulilor) și peste 6 la mie online integral. Asta ar putea să 

simplifice lucrurile oarecum. Vom vedea dacă diferențiem preșcolarii de școlari, 

adică va trebui să vedem în situația de peste 6 la mie ce facem cu creșele și 

grădinițele. 

 Elevii, am înțeles - pe baza celor două motive pe care vi le-am prezentat - au 

solicitat să intre cu toții în online și să nu existe aceste diferențieri între elevi care 

ar face grea recuperarea pierderilor. 

 În cazul apariției unei îmbolnăviri într-o clasă, pentru că totul va fi judecat la nivel 

de clasă și nu de unitate de învățământ, la apariția primei îmbolnăviri, se testează 

dacă-și dau acordul toți elevii din acea clasă. Dacă nu-și dau acordul trec automat 

în online indiferent de rata de incidență. 

 Dacă-și dau acordul și sunt testați, în cazul în care toți sunt negativi, procesul de 

predare cu prezență fizică continuă până la apariția următorului caz de 

îmbolnăvire în aceeași clasă, situație în care toată clasa trece în online. 
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 Deci toată clasa trece la învățare online sau dacă se refuză testarea tuturor sau 

dacă apare o a doua îmbolnăvire și asta fără deosebire între învățământul primar, 

gimnazial și liceal. Aceasta este ipoteza la care lucrăm, dar sigur că ea va trebui să 

fie validată de cei mai în măsură să se pronunțe MS și INSP. 

Premierul Florin Cîțu a ținut să sublinieze că încă nu s-a luat o decizie cu privire la 

situația în școli de după atingerea ratei de 6 la mia de locuitori 

 "Acum toată lumea se va concentra pe ce se întâmplă după 6 la mie. Aș vrea să 

fie clar, din punctul nostru de vedere, că încă lucrăm la mai multe scenarii. Au fost 

prezentate de Ministerul Sănătății și de Ministerul educației. Repet, și după 6 la 

mie, pe mine mă interesează să găsim soluții ca școala să continue în prezență 

fizică acolo unde se poate, cu aceste scenarii pornim, dar luăm în calcul și toate 

riscurile care sunt. 

 Deci până acum știm clar că până la 6 la mie școala rămâne cu prezență fizică, iar 

după 6 la mie, în funcție de situație și unde ne aflăm și în ce comunitate și ce alte 

elemente pe care le luăm în calcul - paturi ATI și la alte lucruri, vom vedea care 

sunt deciziile atunci. 

 Deocamdată nu avem o soluție, am văzut câteva propuneri astăzi aici, dar vom 

veni cu ceva concret după ce avem câteva întâlniri și cu specialiștii din Sănătate, 

educație și ceilalți specialiști.", a declarat Cîțu. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Cum se va desfășura vaccinarea anti-Covid în școli. Precizările lui 

Valeriu Gheorghiță 

Familiile care au copii preșcolari au un risc de 15% mai mare să înregistreze îmbolnăviri 

prin Covid, iar cele cu copii de la clasele primare în sus au risc de 20- 25%, a declarat, 

marți, medicul Valeriu Gheorghiță, care a subliniat astfel necesitatea campaniei de 

vaccinare anti-Covid în școli și organizarea imunizării în unitățile de învățământ. 
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"În ceea ce privește vaccinarea în unitățile de învățământ, preocuparea de bază este 

aceea de a crește accesul la vaccinare al tuturor celor care vor să se vaccineze. Mă refer 

la copiii eligibili, cu vârsta de peste 12 ani. Vor avea posibilitatea să se vaccineze și 

cadrele didactice, dar și părinții și bunicii care locuiesc la aceeași adresă. 

Vor fi unități de învățământ unde se vor organiza cabinete de vaccinare de sine 

stătătoare, care să funcționeze pe perioada cât e adresabilitate în rândul unității de 

învățământ. Acolo unde unitatea de învățământ are un centru de vaccinare în apropiere 

nu se justifică să se organizeze altul. 

În urban și rural, principala logistică care asigură accesul la vaccinare va fi cu echipe 

mobile. Fiecărei unitate de învățământ îi va fi alocată o unitate mobilă, și unitatea va 

centraliza periodic persoanele care vor să se vaccineze", a explicat Valeriu Gheorghiță. 

Medicul a spus și cum se va organiza activitatea de vaccinare în școli. Astfel, se va stabili 

un interval orar, o zi pe săptămână, se va identifica spațiul unde se poate face 

vaccinarea. Minorii trebuie să fie însoțiți de un aparținător. Și aparținătorii se pot 

prezenta ca să fie vaccinați, a adăugat el. 

"Este important să promovăm conceptul de imunizare la nivelul întregii familii, deoarece 

există riscul că un copil care se infectează să transmită virusul membrilor familiei. 

Familiile care au copii preșcolari au un risc de 15% mai mare să înregistreze îmbolnăviri 

prin Covid, cele cu copii de la clasele primare în sus au risc de 20- 25% pentru cazuri în 

interiorul familiei. Se confirmă că transmiterea e și de la copii la părinți și bunici", a 

afirmat Gheorghiță. 

Vor fi organizate cabinete de vaccinare și în campusuri studențești. 

Din septembrie, vor fi acțiuni de informare online la ședințe cu părinții în care se va 

răspunde la întrebările legate de vaccinare, a adăugat medicul. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Raed Arafat anunță reactivarea unităților medicale modulare Covid, 

inclusiv a celor militare: “Cazurile Covid vor suprasolicita spitalele în 

perioada următoare. Am solicitat unităților de primiri urgențe să poată 

deservi atât pacienții cu Covid, cât și celelalte cazuri.” 

Ministrul Sănătății Ioana Mihăilă și șeful DSU Raed Arafat au susținut o conferință de 

presă comună, la scurt timp după publicarea buletinului zilnic Covid, în care a fost 

anunțată depășirea pragului de 700 de cazuri noi în ultimele 24 de ore, dar și a celui de 

200 de pacienți în stare gravă, internați la ATI. 

Secretarul de stat Raed Arafat spune că se așteaptă ca unitățile medicale să fie 

suprasolicitate în perioada următoare de cazurile de infectare cu coronavirus și că a 

solicitat unităților de primiri urgențe să poată să deservească atât pacienții cu Covid-19, 

cât și alte cazuri. 

De asemenea, Raed Arafat a menționat că a cerut spitalelor să se asigure că au toate 

consumabilele pentru copii, iar în curând va fi crescută și capacitatea centrului de 

intervenție: “Sunt mai multe unități modulare pe care le vom reactiva, de exemplu cum 

este unitatea modulară de la Elias și unitățile modulare ale Armatei. Trebuie să 

suplimentăm capacitatea de paturi”. 

Șeful DSU a precizat că și pe partea de incendii au fost dispuse verificări și s-au făcut 

recomandări, de exemplu să existe senzori care să semnaleze când concentrația de 

oxigen depășește o anumită limită și să se aerisească mult mai des încăperile dacă nu 

există alte sisteme disponibile. 

Referitor la ipoteza unei noi carantine, Raed Arafat a exclus această variantă și a spus că 

nu vor mai fi introduse măsuri dure, argumentând că “avem alte mijloace pentru a face 

față noului val”.  

Referitor la următorul val epidemic, ministrul Sănătății se așteaptă ca numărul de 

internări să fie mai mic decât în valul anterior, chiar dacă numărul de cazuri va fi 

similar: “Ne așteptăm să nu mai fie atât de mulți adulți internați și să putem avea mai 

multe paturi pentru copii. Există și resursa materială și resursa umană pentru a trata 

corespunzător copiii”. Ministrul a precizat că numărul maximum la nivel național de 

paturi ATI pentru copii este 110, dar copiii pot fi tratați și în spitalele pentru adulți. 
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Ioana Mihăilă a adăugat faptul că ultima raportare de la INSP estimează că vârful 

epidemic ar putea fi la finalul lunii septembrie: “În scenariul cel mai rău posibil, s-ar 

putea să ajungem la 4.000 de pacienți spitalizați în vârful pandemic”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Cum vor fi recompensați românii care se vaccinează: 100 de lei sub 

formă de bonuri de masă și premii în bani acordate la Loteria vaccinării 

100 de lei sub formă de tichete de masă pentru fiecare persoană care se vaccinează 

împotriva COVID-19 cu schema completă - câte două doze de vaccin Pfizer, Moderna 

sau AstraZeneca sau o doză de vaccin Johnson&Johnson - dar și premii în bani pentru 

persoanele care, după ce s-au vaccinat cu schema completă, se înscriu la Loteria de 

vaccinare. Valoarea acestor premii nu a fost încă stabilită. Proiectul de Ordonanță de 

Urgență inițiat de Ministerul Sănătății ce prevede modul în care vor fi recompensați 

românii care se vaccinează a fost publicat astăzi în dezbatere publică. 

 

Ce prevede proiectul de Ordonanță de Urgență: 

 Persoanele care se vaccinează cu schemă completă de vaccinare, după data 

intrării în vigoare a prezentei Ordonanțe de Urgență, beneficiază de o alocație de 

hrană, în valoare totală de 100 de lei, sub formă de tichete de masă. 

 Cheltuielile aferente se suportă din bugetul Ministerului Sănătății. 

 Se aprobă organizarea Loteriei de vaccinare, ca măsură de încurajare a vaccinării. 

 Loteria de vaccinare constă în acordarea de premii în bani cetățenilor români 

vaccinați cu schemă completă de vaccinare. 

 Sumele de bani acordate potrivit prevederilor prezentei Ordonanțe reprezintă 

premii în înțelesul art. 108 din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal, cu 

modificările și completările ulterioare. 

 Ministerul Economiei, Antreprenoriatului și Turismului stabilește fondul anual de 

premiere pentru Loteria de vaccinare, precum și repartizarea acestuia. 

 Pentru anul 2021, prima extragere are loc în luna octombrie. 
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 În anul 2021, suma necesară pentru asigurarea fondului de premiere pentru 

Loteria de vaccinare se asigură prin virări de credite bugetare, cu încadrarea în 

bugetul aprobat al Ministerului Economiei, Antreprenoriatului și Turismului, 

conform legislației în vigoare. 

 Modul de organizare a Loteriei de vaccinare, structura premiilor precum și 

procedura de acordare a premiilor în bani se stabilesc prin Ordin comun al 

Ministerului Sănătății și al Ministerului Economiei, Antreprenoriatului și 

Turismului, în termen de 30 de zile de la data intrării în vigoare a prezentei 

Ordonanțe. 

 Persoanele vaccinate cu schemă completă se pot înscrie pentru patriciparea la 

Loteria de vaccinare în condițiile stabilite prin Ordin comun al Ministerului 

Sănătății și al Ministerului Economiei, Antreprenoriatului și Turismului. 

 

Proiectul de Ordonanță de Urgență a fost inițiat de Ministerul Sănătății și publicat astăzi 

în transparență decizională. Pentru a fi aprobat, proiectul de act normativ așteaptă acum 

aviz de la vicepremier, Ministerul Finanțelor, Ministerul Economiei, Antreprenoriatului și 

Turismului, Ministerul Afacerilor Interne, Serviciul de Telecomunicații Speciale și 

Ministerul Justiției. 

Proiectul de Ordonanță de Urgență poate fi consultat integral aici. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Peste 2.500 de invalizi, veterani şi văduve de război vor primi 

indemnizaţie de gratitudine. La cât se ridică valoarea noului beneficiu 

Peste 2.500 de invalizi, veterani şi văduve de război vor beneficia de o indemnizaţie de 

gratitudine, neimpozabilă, în valoare de 50% din câştigul salarial mediu brut utilizat la 

fundamentarea bugetului asigurărilor sociale de stat, conform unui proiect iniţiat de 

Guvern, al cărui raport comun a fost admis marţi în comisiile de specialitate din Senat. 

 

"Este o iniţiativă care vine să îndrepte o nedreptate pe care au făcut-o modificările 

legislative. De această iniţiativă legislativă vor beneficia aproximativ 2.500 de oameni. 

http://sgglegis.gov.ro/legislativ/docs/cqxpzhn157kt_md38v4j.pdf
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Este vorba de suma de 5.380 de lei, jumătate reprezintă 2.690 de lei brut (...). O 

indemnizaţie de gratitudine, neimpozabilă, în valoare de 50% din câştigul salarial mediu 

brut, utilizat la fundamentarea bugetului asigurărilor sociale de stat, aferent anului 

pentru care se face plata", a declarat, pentru AGERPRES, preşedintele Comisiei pentru 

apărare, Nicoleta Pauliuc. 

 

Conform evidenţelor oficiale, în România există un număr de 2.521 de beneficiari ai 

actelor normative ce acordă drepturi băneşti invalizilor, veteranilor şi văduvelor de 

război, din care 2.269 beneficiari aflaţi în evidenţele Casei Naţionale de Pensii Publice, 

107 beneficiari aflaţi în evidenţele Ministerului Apărării Naţionale şi 80 beneficiari aflaţi 

în evidenţele MAI. 

 

"Acordarea acestei indemnizaţii de gratitudine reprezintă modalitatea prin care statul 

român îşi exprimă recunoştinţa, respectul lu admiraţia faţă de cei care şi-au pus viaţa in 

slujba ţării, precum şi o reparaţie morală şi materială care sa contribuie la asigurarea 

unui venit decent invalizilor, veteranilor şi văduvelor de război, dreptul financiar 

acordându-se exclusiv acestor categorii de beneficiari. De asemenea, indemnizaţia de 

gratitudine se cumulează cu indemnizaţia prevăzută la art. l alin. (1) şi cu sporul prevăzut 

la art. 2 alin. (1), ambele din Legea nr. 49/1991", se arată în expunerea de motive. 

 

Proiectul de lege privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului privind 

completarea art.1 din Legea 49 privind acordarea de indemnizaţii şi sporuri invalizilor, 

veteranilor şi văduvelor de război va fi supus dezbaterii plenului Senatului, cu propunere 

de adoptare, conform raportului comun de admitere întocmit de comisiile pentru 

apărare şi pentru muncă. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvernul va adopta un proiect de reducere a impactului anumitor 

produse din plastic asupra mediului 

Guvernul urmează să adopte, în şedinţa de miercuri, un proiect de ordonanţă privind 

reducerea impactului anumitor produse din plastic asupra mediului, care vizează 

transpunerea în legislaţia naţională a unei Directive europene (Directiva 2019/904/UE). 
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În nota de fundamentare se arată că obiectivele actului normativ sunt de a preveni şi de 

a reduce impactul anumitor produse din plastic asupra mediului, în special asupra 

mediului acvatic şi asupra sănătăţii umane, precum şi de a promova tranziţia la o 

economie circulară cu modele de afaceri, produse şi materiale inovatoare şi durabile, 

contribuind astfel la funcţionarea eficientă a pieţei interne. 

 

Schimbările preconizate vizează, între altele: "prevenirea generării de deşeuri şi scăderea 

cantităţii de deşeuri din plastic de unică utilizare, îmbunătăţind astfel calitatea mediului, 

în mod special a ecosistemului marin Marea Neagră; utilizarea de către consumatori a 

alternativelor la produsele din plastic de unică folosinţă, durabile/care nu conţin plastic; 

reducerea consumului pentru pahare pentru băuturi, inclusiv capacele acestora, 

recipiente pentru alimente, cum ar fi cutiile cu sau fără capac, utilizate pentru a conţine 

produse alimentare care sunt destinate consumului imediat, fie pe loc, fie la pachet; 

interzicerea introducerii pe piaţă a anumitor produse din plastic de unică folosinţă şi a 

produselor fabricate din materiale plastice oxodegradabile". 

 

În aceeaşi şedinţă, Executivul va aproba, printr-o ordonanţă de modificare a OG 

nr.43/2000, înfiinţarea Comisiei Naţionale pentru Soluţionarea Contestaţiilor în 

Domeniul Arheologiei, organism fără personalitate juridică ce funcţionează pe lângă 

Ministerul Culturii. 

 

"Modificarea şi completarea OG nr. 43/2000 are în vedere instituirea posibilităţii de a se 

emite autorizaţii pentru diferite faze ale cercetării arheologice, reducându-se astfel 

timpul de aşteptare pentru autorizare şi numărul dosarelor care trebuie procesate. (...) 

De asemenea, se are în vedere înfiinţarea Comisiei Naţionale pentru Soluţionarea 

Contestaţiilor în Domeniul Arheologiei, organism fără personalitate juridică ce 

funcţionează pe lângă Ministerul Culturii, care va avea rolul de a analiza Contestaţiile 

privind propunerile Comisiei Naţionale de Arheologiei referitoare la proiectele de 

cercetare arheologică, rapoartele de cercetare arheologică, planul anual al cercetărilor 

arheologice sistematice din România, finanţarea cercetării arheologice, aprobarea 

studiilor de fundamentare şi a documentaţiilor de urbanism şi amenajare a teritoriului, 

atestarea personalului de specialitate din domeniul cercetării arheologice şi înscrierea sa 

în Registrul arheologilor", se arată în nota de fundamentare a proiectului de ordonanţă. 
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Comisia Naţională pentru Soluţionarea Contestaţiilor în domeniul Arheologiei, numită 

prin ordin al ministrului Culturii pentru perioada mandatului Comisiei Naţionale de 

Arheologie, se organizează şi funcţionează în baza unui regulament aprobat prin ordinul 

ministrului Culturii publicat în Monitorul Oficial, potrivit documentului. 

 

Pe agenda şedinţei figurează şi două memorandumuri privind acordarea unor ajutoare 

de stat pentru compensarea pierderilor suferite ca urmare a pandemiei COVID-19 şi 

cauzate direct de această pandemie Societăţii Naţionale de Transport Feroviar de 

Călători "CFR Călători" S.A. şi Societăţii Comerciale "Compania Naţională de transporturi 

aeriene române - TAROM" S.A. 

 

Nu în ultimul rând, Executivul ar urma să aprobe, potrivit unui anunţ recent al 

premierului Florin Cîţu, şi actul normativ privind Planul Naţional de Investiţii "Anghel 

Saligny".  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Oros: Producţia de cereale a depăşit până la această dată 15 milioane 

de tone; ministerul şi ministrul nu au niciun merit 

Producţia de cereale a depăşit, până la această dată, 15 milioane de tone, grâul şi orzul 

înregistrând anul acesta cifre-record, de 11,4 milioane de tone, respectiv 1,9 milioane de 

tone, a declarat pentru AGERPRES ministrul Agriculturii, Adrian Oros, care a adăugat că " 

ministerul şi ministrul nu au niciun merit pentru aceste producţii mari" . 

 

"Am văzut în urmă cu două săptămâni ratingul excepţional pentru recolta agricolă din 

2021 care s-a acordat României de către acest grup - GEOGLAM (Group on Earth 

Observations Global Agricultural Monitoring Initiative), care practic confirmă rezultatele 

obţinute de către fermierii români acum la încheierea campaniei la culturile însămânţate 

în toamnă. Sunt câteva învăţăminte pe care le putem trage: ministerul şi ministrul nu au 

niciun merit pentru aceste producţii mari, la fel cum nu au avut nicio vină pentru seceta 

de anul trecut.  
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Asta demonstrează că avem un potenţial agricol imens, că fermierii români îşi fac treaba, 

că au acces la inputuri, la tehnologie de ultimă oră şi că avem nevoie de acea strategie 

de gestionare a apei, inclusiv în agricultură pe care trebuie să o finanţăm urgent şi 

consistent. În rest sunt divagaţii", a susţinut Adrian Oros într-o declaraţie pentru 

AGERPRES. 

 

El a subliniat că sunt trei culturi vedetă care au înregistrat anul acesta cifre-record, 

respectiv grâul şi orzul, atât la producţiile totale obţinute cât şi la randament, dar şi 

rapiţa, unde este pentru prima dată când producţia medie depăşeşte pragul de 3.000 de 

kg/ha. 

 

"În primul rând grâul, care a ajuns la o producţie totală de 11,4 milioane de tone, ceea 

ce este foarte mult. Este cea mai mare producţie din 2007 şi până în prezent. De ce din 

2007? Pentru că de atunci suntem în Uniunea Europeană, au început subvenţiile, a 

început agricultura mai performantă în România. Am pornit de la 3 milioane de tone de 

grâu în 2007 şi am ajuns la 11,4 milioane de tone, producţia totală. Au mai fost ani cu 

producţii bune, în 2019 cu 10,29 milioane de tone şi în 2017 cu 10,03 milioane de tone. 

Sigur că producţia totală este dependentă de suprafaţă, dar ceea ce ne bucură este că şi 

producţia medie la hectar este în acest an cea mai mare - 5.340 kg/ha, depăşind alţi ani 

importanţi când au fost, de asemenea, producţii de 4.700 - 4.800 kg/ha", explicat Adrian 

Oros. 

 

Potrivit sursei citate, în câteva judeţe s-a depăşit media naţională de 5.340 kg/ha, 

respectiv în vestul ţării, în judeţele Satu Mare, Bihor, Arad şi Timiş, dar şi în judeţele din 

sud: Olt, Caraş Severin, Ialomiţa şi Călăraşi. "Chiar şi în Mureş, în zona de câmpie unde se 

cultivă cereale, s-a obţinut o producţie la hectar peste media naţională", a transmis 

oficialul MADR. 

 

În aceea ce priveşte preţul grâului din recolta anului 2021, şeful de la Agricultură a 

subliniat că acesta este legat de recolta globală de grâu şi de mişcările din piaţă. "Anul 

acesta producţia globală de grâu scade cu aproape 16 milioane de tone. Pe de altă 

parte, China a contractat de pe piaţa globală cu 41 de milioane de tone de grâu mai 

mult decât anul trecut.  
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Asta face ca, deşi la noi în ţară producţiile să fie record, preţul grâului panificabil, 

respectiv al pâinii, să fie mai mare pentru că este dat de producţia mondială, nu de 

producţia locală. Asta s-a demonstrat şi anul trecut când noi am avut o producţie 

diminuată din cauza secetei - numai 6,4 milioane de tone, cu 5 milioane mai puţin - şi 

totuşi datorită faptului că producţia mondială a fost una record anul trecut, preţul 

grâului panificabil nu a crescut spectaculos", a adăugat Oros. 

 

Pe de altă parte, ministrul a subliniat că majorarea preţului la grâu ar putea determina şi 

o scumpire a pâinii, în condiţiile în care materia primă utilizată, respectiv grâul, are o 

pondere semnificativă în preţ, 65-70%, iar între 30-35% energia, apa, combustibilul şi 

forţa de muncă. 

 

În ceea ce priveşte potenţialul de export în 2021, acesta rămâne unul ridicat în condiţiile 

în care consumul intern total se ridică la cel mult 4,5 milioane de tone. "Ţinând cont de 

calculele pe care ni le-au dat cei care activează în industria de morărit şi panificaţie, noi 

consumăm cam 2,2 milioane de tone de grâu panificabil, circa 500.000 de tone de grâu 

furajer, 550.000 de tone de grâu pentru seminţe, 400.000 de tone de grâu pentru 

industria alcoolului, deci aproximativ 4 - 4,5 milioane de tone este consumul nostru total 

intern, restul este pentru export. Eu mă bucur că producţiile sunt bune, dar şi că preţurile 

sunt bune, iar fermierii noştri, mai ales cei din partea de sud a ţării care au avut anul 

trecut pierderi însemnate din cauza secetei, o să îşi recupereze anul acesta o parte din 

acele pierderi", a mai spus Adrian Oros. 

 

Ministrul a precizat că producţia de grâu este bună şi din punct de vedere calitativ, chiar 

dacă au fost multe ploi în primăvară, dar având şi o suprafaţă mare cultivată, "există în 

acest an suficient grâu panificabil de o calitate superioară". 

 

"Dacă anul trecut am avut noi secetă, anul acesta a fost în Rusia, Ucraina dar şi în 

câmpiile vestice şi centrale din Statele Unite ale Americii, unde se cultivă în mod 

tradiţional suprafeţe mari de grâu. Încă de la începutul anului erau previziuni în acele 

zone privind fenomenul de secetă şi era de aşteptat ca producţia totală să scadă, iar 

până la urmă s-a confirmat: cu aproape 16 milioane de tone mai puţin decât anul trecut. 

În acest context, evoluţia preţului grâului este favorabilă producătorilor agricoli 

autohtoni", a susţinut el. 
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Preţul grâului a continuat să crească pe piaţa europeană şi mondială, cotaţiile bursiere 

din această perioadă indicând valori cu circa 40% mai mari comparativ cu perioada 

similară a anului trecut. 

 

Conform datelor operative ale MADR din data de 23 august, producţia de grâu de 11,4 

milioane de tone a fost recoltată de pe 99,31% din suprafaţa cultivată anul acesta, de 

2,151 milioane hectare. 

 

Potrivit ministrului Agriculturii, România înregistrează şi la orz un nivel record în 2021, 

cea mai ridicată producţie începând cu anul 2007, atât la producţia totală - 1,88 milioane 

de tone - dar şi la cea medie - 5.599 kg/ha. În 13 judeţe a fost depăşită media naţională, 

respectiv în Bihor, Arad, Galaţi, Ialomiţa, Caraş Severin, Constanţa, Brăila, Olt, Mureş, 

Călăraşi, Timiş, Dolj şi Giurgiu. 

 

Până la data de 23 august 2021, orzul s-a recoltat pe 99,57% din suprafaţa cultivată, de 

338.000 hectare, reprezentând 336.751 hectare. Anul trecut, producţia de orz obţinută a 

fost de 829.350 tone cu o medie de 2.882 tone/ha. "Şi la celelalte cereale: secară, 

triticale, orzoaică, ovăz, mei, hrişcă, toate au avut producţii bune, astfel că producţia 

totală de cereale până la această dată depăşeşte 15 milioane tone", a transmis Oros. 

 

Nu în ultimul rând, la rapiţă s-a înregistrat în 2021 cea mai mare producţie medie la 

hectar din 2007 şi până în prezent, respectiv 3.022 kg/ha, datorită soiurilor folosite, 

aplicării tehnologiei adecvate cât şi a condiţiilor agrometeorologice favorabile. 

 

"Este pentru prima dată când s-au depăşit 3.000 kg/ha. Anul trecut am avut 2.100 kg/ha, 

productivitatea la hectar fiind diminuată anul trecut cu o treime", a comentat Oros. Până 

la data de 23 august 2021, producţia de rapiţă recoltată de pe 99,3% din suprafaţa 

cultivată, de 445.000 hectare, este de 1,33 milioane tone, faţă de anul trecut când s-au 

obţinut 727.731 tone. Recordul la producţia totală de rapiţă a fost în 2018, cu 1,67 

milioane de tone, dar şi în 2017 s-a obţinut o recoltă bună de 1,61 milioane de tone. 
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"Cred că este un an agricol foarte bun mai ales că vine după un an catastrofal din punct 

de vedere al agriculturii, dar repet noi nu avem niciun merit, meritul este că a plouat şi 

că fermierii au avut curajul să investească în ceea ce au pus în pământ, pentru că au 

vazut regimul precipitaţiilor şi previziunile meteo", a concluzionat ministrul Agriculturii, 

Adrian Oros.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Milioane de euro din fonduri europene, utilizați pentru modernizarea 

sistemului de apă potabilă și canalizare din Valea Jiului 

Utilizarea fondurilor europene pentru modernizarea rețelelor de alimentare cu apă 

potabilă și a celor de canalizare, capitol de investiții strategice pentru România,  a 

reprezentat soluția de succes pentru ca oamenii din Valea Jiului să beneficieze de aceste 

importante servicii de utilitate publică, 24 de ore din 24. Pentru a ajunge la această țintă, 

operatorul regional Apa Serv Valea Jiului a reușit să se situeze în ”pole position” la linia 

de start a programelor europene care au vizat acest sector de activitate. 

După ce a accesat un prim program de finanțare, prin POS Mediu 2008-2012, în valoare 

totală de 168.500.000 de lei, din care 85% fiind contribuția nerambursabilă din fonduri 

europene și 13% cota de cofinanțare a Guvernului, compania de apă din Valea Jiului a 

reușit să implementeze cu succes un proiect care a vizat modernizarea unor stații de 

tratare a apei (Valea de Pești și Jieț), a unei stații de epurare a apelor uzate (Dănuțoni), 

înlocuirea principalei magistrale de aducțiune din barajul de la Valea de Pești, precum și 

o serie de lucrări de extindere și modernizare a unor rețele de alimentare cu apă 

potabilă în localitățile Petroșani, Petrila, Vulcan și Aninoasa. Apa Serv Valea Jiului s-a 

numărat, de altfel, printre primii operatori din România care au finalizat cu succes un 

astfel de program major de investiții. 

Fostul director general al companiei, Costel Avram, în prezent administrator public al 

județului Hunedoara, arată că, în același timp, Apa Serv Valea Jiului este prima companie 

de utilități publice din România care a reușit să semneze un alt important contract de 

finanțare din fonduri europene, de data aceasta în cadrul POIM 2014-2020, fiind tot 

prima din țară în care au început lucrările, cu perspective certe de a-și adjudeca titlul de 

campion național și în ceea ce privește finalizarea unui proiect POIM în țara noastră.  
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”Mă mândresc cu faptul că, în calitate de director al Apa Serv Valea Jiului, am semnat 

primul contract de finanțare pe POIM 2014-2020 din România și că suntem primul 

operator din țară unde a și început implementarea acestui proiect, care va aduce 

creșterea calității serviciilor de alimentare cu apă potabilă în toate localitățile Văii Jiului, 

dar și un impact pozitiv asupra mediului, prin modernizarea sistemului de canalizare. În 

egală măsură, ca administrator public al CJH, acționarul majoritar al companiei de apă 

din Valea Jiului, mă bucur să constat că stadiul de implementare al acestui proiect este 

unul avansat, mai ales în condițiile în care pentru alte proiecte similare din țară încă nici 

nu au fost semnate contractele de finanțare. Din fericire, noi, la Apa Serv, avem o echipă 

de excepție, iar munca acestor oameni se reflectă pozitiv în creșterea gradului de confort 

al locuitorilor acestei zone și contribuie, în mod esențial, la atingerea țintelor de 

absorbție a fondurilor europene ale României și mă mândresc cu toți cei care fac parte 

din această echipă de succes”, spune Costel Avram, administratorul public al județului 

Hunedoara. 

Numai pe acest program, care reprezintă a doua etapă din proiectul major al Apa Serv 

privind ”Modernizarea infrastructurii de apă și apă uzată din Valea Jiului”, se află în 

derulare o serie de contracte care vizează reabilitarea unor magistrale de aducțiune pe o 

lungime totală de 29,2 km, reabilitarea unor rețele de distribuție a apei în localitățile 

Petrila, Petroșani, Aninoasa, Vulcan, Lupeni, Uricani, însumând 69,6 km, realizarea unor 

lucrări de extindere cu 8km a rețelei de alimentare cu apă din orașul Uricani, 

modernizarea altor două stații de tratare a apei și unei captări, modernizarea rețelei de 

canalizare din toate localitățile Văii Jiului pe o lungime totală de 47,3 km, la care se 

adaugă și alte lucrări conexe, precum și achiziționarea unor utilaje moderne pentru 

activitatea companiei. Pentru toate aceste proiecte de investiții, Apa Serv Valea Jiului are 

la dispoziție, potrivit contractului semnat în mai 2017 cu Ministerul Dezvoltării 

Regionale, Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene (în prezent, Ministerul 

Fondurilor Europene) un buget total de 384.329.650,38 lei (cu TVA inclus), din care 

finanţarea nerambursabilă din Fondul de Coeziune este în valoare de 275.186.442,38 lei, 

finanţarea nerambursabilă din bugetul de stat este de 42.087.338,24 lei și cota de 

cofinanțare din bugete locale este în valoare de 6.474.975,12 lei. 

Coordonatorul proiectului implementat de Apa Serv Valea Jiului pe POIM 2014-2020, 

Monica Tarcea apreciază că stadiul de implementare al acestui proiect de investiții, care 

are ca termen de finalizare finalul anului 2023, este unul foarte bun.  
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”Ne aflăm, în acest moment, într-un stadiu destul de avansat în ceea ce privește 

derularea proiectului pe POIM, progresul tehnic fiind în proporție de 60%, iar progresul 

financiar de 46%, ceea ce ne face să fim optimiști și în ceea ce privește încadrarea în 

termenele de finalizare a contractelor de execuție. Proiectul reprezintă o etapă 

semnificativă în cadrul reabilitării generale și extinderii infrastructurii de alimentare cu 

apă și canalizare din județul Hunedoara, zona Valea Jiului, continuând procesele 

investiționale finanțate din Fondul de Coeziune și Fondul European de Dezvoltare 

Regionala (POS Mediu) cu privire la dezvoltarea de sisteme regionale în sectorul apei”, 

spune Monica Tarcea, director al Departamentului Dezvoltare din cadrul Apa Serv Valea 

Jiului. 

Toți acești indicatori economici au făcut ca Apa Serv Valea Jiului să fie considerat, atât la 

nivelul operatorilor de servicii publice similare din întreaga țară, dar și de către instituțiile 

naționale și internaționale care gestionează implementarea de fonduri europene, drept 

un exemplu de bune practici în accesarea și utilizarea fondurilor europene, fapt 

consemnat inclusiv în Jurnalul oficial al Uniunii Europene. 

Iar perspectivele sunt, în opinia coordonatorului activității acestei companii din partea 

Consiliului județean Hunedoara, administratorul public Costel Avram , la fel de 

încurajatoare: ”Nu a fost ușor să facem pionierat în accesarea și utilizarea de fonduri 

europene, mai ales pe acest domeniu vital pentru dezvoltarea României, dar avem 

satisfacția deplinei reușite și mulțumirea că am putut fi un exemplu de bune practici și 

pentru alții, că am putut demonstra că fondurile europene au un rol determinant pentru 

dezvoltare. Împreună cu echipa de proiecte europene de la Apa Serv, după părerea mea 

una dintre cele mai bune din țara noastră, ne gândim deja la viitor, chiar dacă proiectele 

de pe POIM sunt încă în plină derulare. Studiem deja oportunitățile viitoarelor programe 

de finanțare ale Uniunii Europene, pentru că ne dorim să continuăm proiectele de 

modernizare a acestor servicii publice, de calitatea cărora depinde calitatea vieții 

oamenilor, aspect care ne preocupă și spre care se îndreaptă întreaga noastră activitate 

administrativă și politică. Le-am promis oamenilor că faptele sunt cele care ne reprezintă 

și, atât la Consiliul județean Hunedoara, cât și la instituțiile subordonate, exact asta 

facem!”, a mai spus Costel Avram, administratorul public al județului Hunedoara. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 august 2021 34 

 

 Guvernul pregătește ajutoare de stat la CFR Călători și Tarom pentru 

a compensa pierderile din pandemie: Cum au fost afectați angajații 

celor două companii 

CFR Călători și Tarom ar urma să primească ajutoare de stat în valoare de peste 43,6 

milioane de euro și respectiv aproape 8 milioane de euro pentru compensarea 

pierderilor suferite ca urmare a pandemiei COVID-19, ajutoare care vor fi acordate după 

obținerea avizului din partea Comisiei Europene, potrivit unor Memorandum-uri care vor 

fi discutate miercuri în ședința de Guvern. Vezi în articol cum au scăzut veniturile și cum 

au fost afectați angajații celor două companii din cauza restricțiilor din pandemie. 

Motivele acordării unui ajutor de stat de peste 43,6 milioane de euro la CFR Călători 

Ca urmare a reducerii semnificative a traficului de călători, veniturile obţinute de CFR 

Călători din vânzarea legitimaţiilor de călătorie (bilete, abonamente, etc.) au scăzut de la 

mijlocul lunii martie 2020 cu până la 85% - 90%, faţă de martie 2019. 

 

Ca urmare a instituirii la nivel național a unor măsuri privind restricționarea circulației 

persoanelor pentru prevenirea și răspândirea noului coronavirus pe teritoriul României, 

activitatea CFR s-a redus semnificativ. 

 

Câteva dintre măsurile luate de CFR Călători pentru diminuarea impactului pandemiei 

asupra echilibrului financiar: 

 - Suspendarea contractelor individuale de muncă, conform art. 52 alin.(1) lit.c) și 

art.53 din Legea nr.53/2003- Codul muncii (șomaj tehnic) a unui număr de 624 

salariați 

 - În primele șase luni ale anului 2020 a avut loc o diminuare a numărului de 

salariați din cadrul CFR Călători de la 12.526 salariați la 12.151 salariați. 

 - O altă măsură a fost de reducere a programului de lucru al salariaților de la 5 

zile la 4 zile pe săptămână, cu reducerea corespunzătoare a salariului, conform 

prevederilor legale, pentru întreg personalul Societății. 
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"Ca urmare a suspendării contractelor individuale de muncă, conform art. 52 alin.(1) lit.c) 

și art. 53 din Legea nr. 53/2003 - Codul muncii (șomaj tehnic) a unui număr de 624 

salariați cât și a reducerii programului de lucru al salariaților de la 5 zile la 4 zile pe 

săptămână, cu reducerea corespunzătoare a salariului, pentru întreg personalul, s-au 

înregistrat economii cumulate pe lunile martie, aprilie, mai și iunie la cheltuiala cu 

personalul de cca 37 mil. lei. (..) 

Sumarizând situația veniturilor și cheltuielilor înregistrate de Societate începând cu luna 

martie 2020 și până la finalul lunii decembrie 2020, s-a înregistrat o pierdere cumulată 

datorată efectelor pandemiei de COVID-19 în perioada 01 aprilie – 31 august 2020 de 

210.345.527 lei.", se arată în memorandumul privind ajutorul de stat pentru CFR. 

 

În acest caz, Guvernul, prin Ministerul Transporturilor, propune un ajutor de stat de 

210,35 milioane lei (reprezentând echivalentul a 43,63 milioane euro), care va fi utilizat 

pentru finanțarea rezultatului negativ din activitatea de exploatare, estimat pentru 

perioada 01.04.2020 - 31.08.2020. 

În ceea ce privește perioada în care se vor efectua plățile ajutorului de stat, acestea se 

vor efectua până la 31.12.2021. Suma necesară acordării măsurii de ajutor de stat va fi 

acordată în limita prevederilor bugetare aprobate. 

 CITEȘTE AICI MEMO PRIVIND AJUTOR DE STAT LA CFR 

Motivele acordării unui ajutor de stat de aproape 8 milioane de euro milioane de euro la 

Tarom 

În cazul Tarom, ajutorul de stat se va acorda pentru acoperirea pierderilor generate de 

pandemia COVID-19 în perioada 01 iulie -31 decembrie 2020. 

 

Suma propusă Comisiei Europene de autorizare a ajutorului de stat este în cuantum de 

până la 38.654.017 lei (7.956.776 euro), iar valoarea ajutorului va fi stabilită prin Decizie a 

Comisiei Europene. 

 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-24-24996233-0-memo-cfr.pdf
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Câteva dintre măsurile luate de Tarom pentru diminuarea impactului pandemiei asupra 

echilibrului financiar: 

 - suspendarea contractelor individuale de muncă pentru aproximativ 1.000 de 

angajați (prin rotație), începând cu luna aprilie 2020, în condițiile prevăzute la art. 

52 alin. (1) lit. c) din Legea nr. 53/2003 privind Codul Muncii, ca urmare a reducerii 

temporare a activităţii companiei; 

 - reducerea programului de lucru de la 5 zile la 4 zile pe săptămână, cu reducerea 

corespunzătoare a salariului personalului rămas în activitate, începând tot cu luna 

aprilie 2020, pentru perioada iulie-dec 2020; 

 - eliminarea serviciilor de catering la bordul aeronavelor; 

 - suspendarea/anularea zborurilor către mai multe destinații. 

 

Suspendarea contractelor individuale de muncă prin șomaj tehnic, cât și reducerea 

programului de lucru de la 5 zile la 4 zile lucrătoare/săptămâna au condus la reducerea 

cu 58,5 milioane lei a cheltuielilor cu personalul pe cele 6 luni analizate, conform datelor 

preliminare la 31.12.2020, se arată în Memorandumul privind ajutorul de stat propus la 

Tarom. 

 CITEȘTE AICI MEMO CU AJUTORUL DE STAT PROPUS LA TAROM 

În ambele documente, Guvernul spune că astfel de ajutoare de stat sunt eligibile pentru 

a fi aprobate de Comisia Europeană în cazul pandemiei de COVID-19 și sunt oferite și 

exemple cu astfel de scheme de ajutor de stat din alte țări UE. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-08-24-24996234-0-memo-tarom.pdf
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 Ministrul Culturii, somat să retragă proiectul de ordonanță pentru 

modificarea legii protejării patrimoniului. Edmond Niculușcă: Ar fi una 

dintre cele mai grave lovituri date patrimoniului construit / Mână 

liberă pentru rechinii imobiliari 

Directorul-adjunct al Administrației Municipale pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc 

Seismic (AMCCR), Edmond Niculușcă, cere Ministrului Culturii retragerea proiectului de 

ordonanță pentru modificarea legii 422/2001 a protejării patrimoniului. 

„Adoptarea acestui proiect ar fi una dintre cele mai grave lovituri date patrimoniului 

construit. Modificările propuse slăbesc și mai mult protecția patrimoniului! Exclus să 

acceptăm aceste modificări. Sunt inacceptabile”, a spus el miercuri. 

El a susținut că modificarea propusă de a elimina avizul Comisiile Zonale și Naționale 

pentru Monumentele Istorice din procesul de avizarea a lucrărilor în zonele protejate 

înseamnă „mână liberă pentru rechinii imobiliari, o calamitate pentru țesutul construit 

istoric”. „Vor putea să dărâme mai ușor imobile monument istoric și vor putea să 

autorizeze fără probleme ansambluri care distrug coerența și calitatea arhitecturală a 

zonelor construite protejate”, a adăugat el. 

Context. Ministerul Culturii vrea să scoată Comisiile Zonale și Naționale pentru 

Monumentele Istorice din circuitul de avizare a proiectelor imobiliare din zonele 

protejate, dacă proiectul imobiliar este semnat de un expert atestat de instituție, după 

cum relatează HotNews. 

În prezent, dacă o persoană vrea să construiască un bloc într-o zonă protejată, cu 

monumente istorice, proiectul este discutat în Comisia Zonală a Monumentelor Istorice, 

unde se află mai mulți specialiști și există mai multă transparență și de cele mai multe ori 

este ajustat până ajunge cât mai aproape de specificul zonei. La fel și în cazul 

demolărilor clădirilor vechi, care de multe ori au fost respinse de comisie, se mai arată în 

sursa citată. 

Edmond Niculușcă a fost numit în funcția de director-adjunct la AMCCR de către 

Nicușor Dan în decembrie 2020. De atunci, susține el, a deblocat 20 de proiecte de 

consolidare pentru clădirile cu risc din București.  

https://www.facebook.com/edmond.niculusca/posts/3081432428760139
https://www.hotnews.ro/stiri-administratie_locala-24995175-ministerul-culturii-vrea-mai-elimine-filtru-din-circuitul-avizare-proiectelor-imobiliare-din-zonele-protejate-expert-doreste-anumite-proiecte-fie-avizate-favorabil-orice-pret.htm
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Anterior preluării funcției la AMCCR, a fost directorul Asociației Române pentru Cultură, 

Educație și Normalitate (ARCEN), un ONG care, printre altele, a inițiat un proiect pentru 

inventarierea tuturor clădirilor din zonele protejate ale Capitalei. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Testul de verificare a regulilor de circulaţie, la orice serviciu al Poliţiei 

rutiere din ţară. Proiectul discutat în Senat 

Comisiile pentru apărare şi juridică din Senat au dat raport favorabil marţi, 24 august, 

proiectului iniţiat de deputaţi USR PLUS, potrivit căruia testul de verificare a cunoaşterii 

regulilor de circulaţie se poate susţine la orice serviciu al Poliţiei rutiere de pe teritoriul 

României. 

 

"Proiectul este o iniţiativă a unor colegi de-ai noştri senatori, care dă posibilitatea 

susţinerii testului de verificare a cunoaşterii regulilor de circulaţie la oricare serviciu al 

Poliţiei rutiere de pe teritoriul României. Deci nu doar la serviciul Poliţiei rutiere care are 

în evidenţă titularul permisului de conducere sau la serviciul Poliţiei rutiere pe raza 

căruia a fost constatată contravenţia, aşa cum este astăzi, ci te poţi înscrie în orice loc 

doreşti. Pentru că există posibilitatea ca cetăţeanul nostru să aibă domiciliul la Arad, 

permisul să-i fi fost suspendat în Galaţi, dar el are reşedinţa în Bucureşti, şi atunci el se 

poate înscrie să-şi susţină examenul de reevaluare, de evaluare a cunoştinţelor în 

domeniu circulaţiei în Bucureşti", a declarat preşedintele Comisiei pentru apărare din 

Senat, Nicoleta Pauliuc. 

 

Potrivit acesteia, raportul a fost admis cu un amendament formulat de MAI. 

 

"Avem un amendament al celor de la Ministerul de Interne, posibilitatea ca acest text 

de lege să intre în vigoare în termen de 12 luni de la data promulgării, să dăm 

posibilitatea instituţiei să-şi pregătească punerea în aplicare, o updatare a softurilor şi a 

pregătirii birourilor unde va avea loc susţinerea testelor", a precizat Pauliuc. 

 

 

https://ziare.com/politica/senat/
https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/politica/senatori/
https://ziare.com/auto/stiri-auto/unghiul-mort-vulnerabilitatea-industriei-auto-1696086
https://ziare.com/politica/lege/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 25 august 2021 39 

 

Iniţiatorul subliniază în expunerea de motive că prezenţa fizică a persoanei în sala de 

testare din oraşul în care şi-a obţinut permisul de conducere sau a fost constatată 

contravenţia "nu contribuie în niciun fel la testarea cunoştinţelor şi nu reflectă scopul 

pentru care se face testarea, care este demonstrarea cunoaşterii regulilor de circulaţie 

(unice la nivel naţional)". 

 

Raportul comun de admitere al comisiilor de specialitate va fi înaintat plenului Senatului 

cu propunere de adoptare a proiectului pentru modificarea art.(106 indice 2) din OUG 

nr.195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice. 

 

Senatul este prima Cameră sesizată. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CSM acceptă suplimentarea numărului de posturi în cadrul DIICOT. 

Câte dintre acestea vor fi ocupate de procurori 

Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a aprobat înființarea 

a 51 de noi posturi în cadrul DIICOT. Dintre acestea, 11 posturi sunt de procurori. 

Secţia pentru procurori a CSM a avut pe ordinea de zi o solicitare venită din partea 

ministrului Justiţiei, Stelian Ion, de acordare a avizului conform pentru majorarea statului 

de funcţii al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi 

Terorism (DIICOT), informează Agerpres. 

„Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât acordarea 

avizului conform pentru majorarea statului de funcţii al Direcţiei de Investigare a 

Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism cu un număr de 51 de posturi, 

respectiv 11 posturi de procuror şi cu 40 posturi de personal auxiliar de specialitate, 

economic şi administrativ (35 de posturi de grefier, 4 posturi de funcţionar public - 

consilier grad profesional superior şi 1 post de personal contractual de expert- 

psiholog)", se arată în decizie decizie. 

(Sursa: Digi 24) 
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 EXCLUSIV SONDAJ Doi din 10 români ar pleca la muncă sau și-ar 

trimite copiii la studii într-o altă țară UE/ Destinația favorită este 

Marea Britanie/ Salariile mici din România, în topul nemulțumirilor 

2 din 10 români ar pleca la muncă sau și-ar trimite copiii la studii într-o altă țară UE, iar 

destinația favorită este Marea Britanie, conform unui sondaj realizat de Avangarde 

pentru G4Media.ro. Salariile mici din România reprezintă principala cauză care i-ar face 

pe români să plece din țară, corupția și clasa politică fiind în coada clasamentului 

nemulțumirilor. 

La întrebarea „Dumneavoastră personal intenționați să plecați din România pentru a 

munci într-o țară UE în următoarea perioadă?”, 72% din persoanele intervievate au 

răspuns nu, în timp ce 19% au răspuns da. 

 

În ceea ce privește intenția de a se muta definitiv din România într-o altă țară UE, 12% 

din români își doresc acest lucru, în timp ce 77% nu. 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/08/sondaj1.jpg
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Topul nemulțumirilor celor care vor să plece în afara țării începe cu salariile mici din 

România, aproape 4 din 10 români indicând acest motiv. Urmează nemulțumiri legate de 

stilul de viață, de viitorul României, de clasa politică sau de corupție. 

 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/08/sondaj-2.jpg
https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/08/sondaj-migratie.jpg
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Deși a ieșit din Uniunea Europeană, Marea Britanie este principala destinație a românilor 

care vor să părăsească țara, 35% dintre persoanele intervievate declarând că ar munci 

sau s-ar muta definitiv în insulă. Urmează Germania – 18%, Italia – 11%, Franța – 8% și 

Spania – 3%. 

 

  

În ceea ce privește intenția de a trimite copiii la studii în afara țării, 51% dintre cei 

intervievați au declarat că nu își doresc acest lucru, în timp ce 2 din 10 români ar lua 

această decizie. 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/08/sondaj-3.jpg
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Pe de altă parte, 1 din 10 români ar pleca la muncă sau definitiv în SUA dacă s-ar ridica 

obligativitatea vizelor, în timp ce 72% au declarat că nu ar face acest lucru. 

 

 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/08/sondaj-4.jpg
https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/08/sondaj-sua-migratie.jpg
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43% dintre cei intervievați au în familia apropiată (părinți, frați, copii , verișori, etc ) 

persoane plecate la muncă. 

Sondajul a fost realizat de Avangarde, în perioada 15-19 august 2021 pe un eșantion de 

830 de persoane prin metoda CATI, interviuri telefonice. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Ludovic Orban îi cere lui Klaus Iohannis, Bogdan Aurescu și Florin 

Cîțu să ofere un răspuns tranșant Ungariei 

Președintele Ungariei, János Áder, a comparat, luni, anexarea Crimeei de către Rusia cu 

Tratatul de la Trianon, încheiat la finalul Primului Război Mondial, prin care Transilvania 

revenea României. Ludovic Orban, președintele PNL, susține că declarația liderului de la 

Budapesta trebuie taxată prompt de reprezentanții de la București. 

„"Este o declaraţie belicoasă, o declaraţie care n-are nicio legătură cu realitatea istorică 

şi care a fost făcută într-un cadru total nepotrivit. Acolo era cu totul şi cu totul alta temă 

de discuţie, iar să faci o legătură între anexarea Crimeei de către Rusia şi o decizie care, 

practic, a fost luată în urma voinţei populare exprimate pe baza contextului internaţional 

care exista la finalul războiului este o jignire la adresa României 

Nu poate fi lăsată fără răspuns”, a spus Ludovic Orban, președintele PNL. 

Cetăţenii ungari păstrează memoria agresiunii puterilor ocupante, precum şi trauma 

provocată de Trianon şi înţeleg de ce anexarea Crimeei a rămas o ''rană deschisă'' 

pentru poporul ucrainean, a declarat luni preşedintele ungar Janos Ader la summitul 

Platformei Internaţionale Crimeea, care se desfăşoară la Kiev, summit la care a participat 

și premierul român Florin Cîțu, relatează agenţia MTI. Prin Tratatul de la Trianon din 4 

iunie 1920, a fost recunoscută apartenența Transilvaniei la România. 

 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ludovic-orban_88.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/trianon_3547.html
https://www.stiripesurse.ro/florin-citu-vizita-in-extern-participa-la-intalnirea-prin-care-ucraina-raspunde-rusiei_1957444.html
https://www.stiripesurse.ro/florin-citu-vizita-in-extern-participa-la-intalnirea-prin-care-ucraina-raspunde-rusiei_1957444.html
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În acelaşi timp, a adăugat el, cu referire la legislaţia ucraineană privind limbile 

minorităţilor, ''dacă un stat îşi neglijează obligaţiile internaţionale şi interzice limba 

maternă a unei minorităţi naţionale în şcoli, restricţionează folosirea limbii ei materne în 

viaţa publică şi îi ameninţă cu amenzi pe cei care-şi folosesc limba maternă, atunci 

aceasta nu este doar o încălcare serioasă a drepturilor minorităţii - ceea ce nu 

corespunde unei ţări dedicate democraţiei-, dar de asemenea acţionează împotriva 

intereselor naţiunii majoritare''. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Conducerea MApN s-a întâlnit cu șeful armatei pakistaneze, implicat 

în misiunea de repatriere a cetățenilor români din Afganistan 

Ministrul apărării naționale, Nicolae-Ionel Ciucă, și șeful Statului Major al Apărării, 

generalul-locotenent Daniel Petrescu, s-au întâlnit azi, la sediul MApN, cu președintele 

Comitetului Întrunit al Statelor Majore din Republica Islamică Pakistan, generalul 

Nadeem Raza. Nicolae Ciucă i-a mulțumit generalului Raza pentru sprijinul „substanțial” 

acordat în misiunea de repatriere din Afganistan a cetățenilor români, informează 

MApN. 

„Oficialii au subliniat importanța consolidării relațiilor militare, având în vedere poziția 

României, de membru al NATO și UE, și cea a Pakistanului, de țară de legătură între Asia 

Centrală și Asia de Sud-Est, și sprijinul reciproc pe care, în mod tradițional, cele două țări 

și-l acordă în cadrul ONU și al altor organisme internaționale”, se arată într-un 

comunicat al ministerului român al apărării. 

De asemenea, șeful Statului Major al armatei române a mai discutat cu generalul 

pakistanez despre „îmbunătățirea colaborării în domeniul schimbului de informații 

pentru apărare”. 

„Nu în ultimul rând, i-am mulțumit generalului Nadeem Raza pentru sprijinul pe care l-

am primit în misiunea de evacuare a cetățenilor români din Afganistan. Relațiile de bună 

cooperare dintre forțele armate române și pakistaneze s-au concretizat în teren, prin 

asigurarea protecției personalului și tehnicii noastre în Islamabad și prin alte forme de 

cooperare”, a spus șeful SMAp. 
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Delegația pakistaneză efectuează, în perioada 23-27 august, o vizită în România, la 

invitația șefului Statului Major al Apărării. În programul activității mai sunt prevăzute 

întâlniri cu reprezentanți ai Direcției Generale pentru Armamente și ai industriei 

naționale de apărare, mai informează MApN. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Afganistan. Talibanii anunță că au închis căile de acces ale afganilor 

către aeroportul din Kabul și le cer celor aflați acolo să se întoarcă la 

casele lor. Exclud extinderea termenului de evacuare dincolo de 31 

august. UPDATE: Pentagonul transmite că “nu există nicio modificare” 

la termenul de finalizare a evacuării. 

Update: “Nu a existat nicio modificare a calendarului misiunii. Asta înseamnă că va fi 

realizată până la sfârșitul lunii. Talibanii au fost foarte clari în legătură cu așteptările lor”, 

a afirmat purtătorul de cuvânt al Pentagonului, înainte ca Joe Biden să susțină o 

declarație de presă pe această temă. Oficialul a mai precizat că 64 de mii de persoane au 

fost evacuate de SUA până acum din Afganistan. 

Știrea inițială:  

Purtătorul de cuvânt al talibanilor, Zabihullah Mujahid, a declarat că aceștia nu mai 

permit cetățenilor afgani să meargă la aeroportul din Kabul, din cauza situației haotice 

de acolo. Într-o conferință de presă, acesta a spus că militanții vor garanta securitatea 

celor care se vor întoarce de la aeroport la casele lor, criticând faptul că “SUA invită 

oamenii să se urce în avioane. Le cerem americanilor să nu-i încurajeze pe afgani să plece. 

Avem nevoie de talentul lor”. 

Zabihullah Mujahid a mai spus că termenul de 31 de august prevăzut pentru eliberarea 

aeroportului din Kabul și retragerea tuturor trupelor NATO nu va fi extins. Avertismentul 

vine în momentul în care se desfășoară un summit G-7 în care aliații încearcă să îl 

convingă pe Joe Biden să extindă acest termen. 

Trupele americane controlează aeroportul din Kabul de unde au fost evacuate 

aproximativ 58.700 de persoane, în principal colaboratori afgani. 
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Zabihullah Mujahid a mai spus că femeile ar trebui să rămână acasă pentru moment, 

pentru siguranța lor, precizând că acestea nu-și vor pierde slujbele, iar salariile le vor fi 

plătite. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Airbnb găzduieşte gratuit 20.000 de refugiaţi afgani 

Platforma online de închirieri de locuinţe Airbnb a anunţat că va găzdui, începând de 

marţi, 24 august, 20.000 de refugiaţi afgani, gratuit, pentru a-i ajuta să se restabilească în 

alte părţi ale lumii. 

 

Şeful companiei a declarat că decizia a fost luată ca răspuns la "una dintre cele mai mari 

crize umanitare din zilele noastre", citează BBC. 

 

Brian Chesky a spus: "Sper că asta va inspira alţi liderii din afaceri să facă acelaşi lucru. 

Nu este timp de pierdut". 

 

"În timp ce zeci de mii de refugiaţi afgani se restabilesc în lume, unde locuiesc va fi 

primul capitol din noile lor vieţi. Pentru aceşti 20.000 de refugiaţi, sper, comunitatea 

Airbnb le va oferi nu doar un loc sigur pentru a se odihni şi a o lua de la capăt, dar şi un 

călduros bun venit acasă", a adăugat el. 

 

Oferta intră în vigoare marţi şi compania a transmis că a colaborat cu organizaţii non-

guvernamentale "pe teren" pentru a ajuta cu cele mai urgente nevoi. 

"Începând de astăzi, Airbnb va începe să găzduiască 20.000 de refugiaţi afgani, la nivel 

global, gratuit", a scris marţi, pe Twitter, Chesky. "Deşi noi vom plăti pentru asta, nu am 

fi putut să o facem fără generozitatea gazdelor noastre". 

 

Compania a spus că banii pentru cazarea refugiaţilor vor fi alocaţi din contribuţii ale 

Airbnb şi Chesky, dar şi din donaţii făcute către Airbnb.org Refugee Fund. 

 

 

https://ziare.com/economie/stiri-economice/presedinte-federatie-industrie-hoteliera-despre-airbnb-1696341
https://ziare.com/economie/stiri-economice/presedinte-federatie-industrie-hoteliera-despre-airbnb-1696341
https://ziare.com/twitter/
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Mii de oameni încearcă să plece din Afganistan, după ce, pe 15 august, talibanii au 

recucerit teritoriul. În acelaşi timp, 3,5 milioane de afgani au rămas fără locuinţe în ţară, 

în urma conflictului şi a instabilităţii politice. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/international/afganistan/

